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1.  Blz. 1, beslispunt 2b en blz.2 van het Rvs. De RES wordt opgesteld in samenwerking met 

de gemeenten NHN. Het gaat hierbij om het maken van afspraken over het opwekken 

van duurzame energie, de verdeling van duurzame warmtebronnen en de opslag en 

energie-infrastructuur. Is daarbij het aantrekken, cq binnenhalen van bedrijven, die 

heel veel energie gebruiken onderwerp van gesprek ? Dit ook gezien in het licht, dat 

grootschalige energiebesparing, ook van bedrijven, een belangrijk onderdeel is? 

 

antwoord  Het wel/niet aantrekken van bedrijven die veel energie verbruiken (zoals datacenters) 

is geen afweging die gemaakt wordt in de RES. Maar het kan wel een keuze zijn die 

hieruit voortvloeit. Bijvoorbeeld in de afweging om als regio Westfriesland in 2040 

energieneutraal te zijn. 

 

2. Blz. 3 (zie ook blz. 5 )van het RVS, onder kaders RES NHN, laatste bolletje. Daar staat 

dat m.b.t. deze kaderstelling er geen inhoudelijke uitspraken gedaan kunnen worden 

over wel/geen zon en wind. In de raad van 6 juni is er een GroenLinks motie vastgesteld 

m.b.t. “Kaderstelling Zonneweiden Medemblik” (Zie bijlage) Wat gebeurt er met deze 

motie in dit verhaal en deze context? 

 

Antwoord Eén van de leidende principes voor het RES-proces is: De regio NHN realiseert een 

regionaal aandeel van de landelijke opwek opgave van 35 TWh. De opgave staat daarbij 

centraal, we gaan in gesprek over de oplossingen en het wegnemen van knelpunten 

hierbij.  

Dit houdt in dat bestaand beleid niet leidend is in de gezamenlijke zoektocht naar 

zoekgebieden/locaties voor elektriciteitsopwekking. Dit vraagt nu om ruimte te geven 

aan dit bottum-up proces, waarin wij samen met stakeholders, ondernemers en 

inwoners de zoektocht gezamenlijk doorlopen.  

Uiteindelijk neemt de raad een besluit over de RES, maar ook over de omgevingsvisie en 

omgevingsplan waarin dit nader wordt vastgelegd. 



 

 

Volgend jaar leggen we de kaders voor duurzame energieopwekking voor onze gemeente 

aan de raad voor. De motie waarnaar u verwijst vormt hiertoe een belangrijke 

bouwsteen. Maar ook de ervaringen die we straks opdoen in het proces RES NHN. 

 

3. En in het verlengde van vraag 2. We hebben in deze motie het kader neergelegd dat 

niet meer dan 4 % van onze agrarische gronden gebruikt mogen worden voor 

zonneweiden? Wat gebeurt er expliciet met dit kader in dit verhaal? 

Antwoord We verwijzen u naar antwoord 2. 

4. Blz. 6 van de “Bestuurlijke samenvatting-startnotitie RES NHN”, onder “leidende 

principes”, derde bolletje t.a.v. “Zorgen voor ruimtelijke kwaliteit”. Is hier nog een rol 

weggelegd voor de Commissie Ruimtelijke Kwaliteit van de provincie en de 

Welstandzorg? Graag een toelichting hoe en wat. 

 

Antwoord De welstandszorg wordt in het proces betrokken via Mooi Noord Holland. Zij zijn 

uitgenodigd bij de energieateliers. Ook de provincie is deelnemer aan de 

energieateliers, daar wordt het inhoudelijke gesprek gevoerd. We organiseren met 

andere woorden geen apart afstemmingsmoment met de afzonderlijke commissies. 

 

5. Blz. 5 van de Bestuurlijke samenvatting-startnotitie RES NHN, onder “juridische status 

RES“. Daar staat dat de RES, bij borging in omgevingsbeleid, het bestuursorgaan de 

plicht tot de uitvoering van een MER-beoordeling heeft. Graag een toelichting. 

 

Antwoord In de RES worden strategische keuzes gemaakt die richtinggevend zijn voor 

projectbesluiten die MER-beoordelingsplichtig zijn. Denk bijvoorbeeld aan de 

locatiekeuzes voor windparken. De RES zelf is niet MER-(beoordelings)plichtig.  

Dit neemt niet weg dat de MER bij uitstek een geschikt hulpmiddel is om tot goede, 

gedragen keuzes te komen. Een MER voorafgaand aan de RES kan juridische risico’s en 

vertraging later in het proces voorkomen. Bijvoorbeeld bij de uitwerking in de 

omgevingsvisies en de realisatie van projecten die voortvloeien uit de RES.  

Bovendien vindt de MER dan plaats op het schaalniveau van de regio Noord-Holland 

Noord. Wij als gemeente kunnen de milieu-informatie van de MER opnieuw gebruiken bij 

de uitwerking van de omgevingsvisie en bij de projectbesluitvorming.  

Bij vaststelling van een omgevingsvisie of omgevingsplan, heeft het bestuursorgaan 

echter nog steeds de plicht tot de uitvoering van een MER-beoordeling. 

6. Als het om een MER-beoordeling gaat, gaat het dan met name over projecten m.b.t. 

geothermie en biovergisting of geldt dit voor alle duurzame energie producerende 

projecten (bv. zon en wind)? 

Antwoord Het gaat om alle projecten die effect hebben op de omgeving, dus voor alle duurzame 

energie projecten. 

7. Blz. 10 van de Startnotitie RES, daar staat dat “Biomassa onder voorwaarde duurzaam 

is”. Daar staat 1 voorwaarde genoemd. Welke voorwaarden zijn er nog meer? 



 

 

Antwoord Biomassa is niet duurzaam als het materiaal over grote afstanden vervoerd moet 

worden. Er zijn dus geen aanvullende voorwaarden, tenzij we daar aanvullende 

voorwaarden aan willen toevoegen. 

 

8. In hoeverre is ECW, als exploitant van de beschikbare mijnlocaties, eigenaar van de in 

de grond aanwezige aardwarmte? 

Antwoord ECW is als exploitant geen eigenaar van de in de grond aanwezige aardwarmte. ECW 

vraagt bij het Rijk (ministerie van Economische Zaken) een vergunningen aan. Allereerst 

een vergunning voor het opsporen van warmte. Afhankelijk van de resultaten van de 

opsporing vraagt ECW een winningsvergunning aan. Het Rijk kan vervolgens ECW voor 

een bepaalde tijd het alleenrecht geven voor het winnen van aardwarmte. 

  

9. Moeten de inwoners van Medemblik in de toekomst ECW gaan betalen voor de te leveren 

energie? 

Antwoord Nee, ECW wil geen rol spelen in de exploitatie van een warmtenet voor onze inwoners.  

Wel zijn we met ECW de mogelijkheden aan het onderzoeken voor de aanleg van een 

warmtenet, gevoed met warmte uit de geothermiebron van ECW. Als uit het onderzoek 

blijkt dat hier mogelijkheden voor bestaan moeten we nog gaan bepalen onder welke 

voorwaarden dit mogelijk is en wie het warmtenet gaat aanleggen en gaat exploiteren. 

Voor de levering van warmte gelden wettelijke regels, vastgelegd in de Warmtewet. De 

wet regelt bijvoorbeeld de tarieven die exploitanten mogen vragen voor de levering van 

warmte. De warmtewet wordt de komende jaren herzien. De Autoriteit Consument en 

Markt ziet erop toe dat de wet wordt nageleefd.  

 

 

Bijlage bij vraag 2:  

 

 
 

 
 
 

 
MOTIE  

 

Onderwerp:   Kaderstelling Zonneweiden Medemblik 

Agendapunt:  C.3 Rvs Principeverzoek zonneweiden  

Ingediend door: R. Manshanden (GroenLinks) 

 

De raad van de gemeente Medemblik, in de vergadering bijeen op 6 juni 2019; 

 

gelet op artikel 34 van het Reglement van orde voor vergaderingen en andere werkzaamheden van 

de raad van de gemeente Medemblik 2018-2020; 

 

Invullen door de griffier 

voor  tegen  opmerkingen   

   

paraaf  



 

 

Constaterende dat: 

- Er 9 principe verzoeken ter realisatie van zonneweiden liggen, daar een keuze in is gemaakt 

op grond van voornamelijk provinciale kaders; 

- Er weliswaar aandachtspunten zijn meegegeven vanuit de commissie ruimte, maar er nog 
geen duidelijk gemeentelijk beleid is en de gehanteerde kaders nog niet als helder, 

expliciet en overzichtelijk genoeg worden ervaren; 

- Deze voorgestelde principe verzoeken als pilot worden beschouwd en nog nader worden 

uitgewerkt vooruitlopend op het verdere uitvoeringsplan van de RES; 
- Er wellicht vanuit het “Klimaatakkoord” en de “Regionale energie strategie” (RES) nog 

ontwikkelingen en opgaven zijn de verwachten; 

- De aanleg van zonneweides noodzakelijk wordt geacht om de doelstellingen van het 

Klimaatakkoord te halen. 

 

Overwegende dat: 

- Er ongeacht nieuwe ontwikkelingen en opgaven vanuit het rijk, provincie of de RES, het van 

belang is vanuit onze gemeente duidelijk beleid en kaders te hebben; 
- Er een groot belang wordt toegekend aan de waarde van ons open Westfriese landschap met 

vollegronds teelten en weilanden; 

- Met name de vollegronds voedselproductie van grote economische en landschappelijke 

waarde is; 
- Er ook een groot belang wordt toegekend aan de recreatieve toeristische aantrekkelijkheid 

van onze gemeente; 

- Zonneweiden de druk op agrarische gronden vergroten en daarmee andere ontwikkelingen, 

woningbouwopgaven, recreatieve en toeristische ontwikkelingen, in de weg kunnen staan; 
- De VNG daarom heeft geadviseerd een maximum van 4 % van het agrarische areaal voor 

zonneweiden te hanteren. 

 

Draagt het college op: 

1. De hierbij gevoegde lijst met kaders te hanteren bij komende principeverzoeken en 

toekomstige ontwikkelingen m.b.t. zonneweiden (Zie bijlage).  

 

Ingediend door: 

 

………………………….  

R. Manshanden 

 (GroenLinks) 

   

  



 

 

Bijlage :  Kaders zonneweiden op agrarische gronden gemeente Medemblik:   

 

 Spreiding binnen de gemeente 

 Draagvlak en participatie, de mogelijkheid tot meedelen in de energieproductie/ winst 

onderzoeken 

 Bescherming / verbetering biodiversiteit  bij en onder zonnepanelen 

 Landschappelijke inrichting en inpassing 

 Kwaliteit vormgeving 

 Minimaal aan een zijde grenzen aan bebouwd gebied 

 Stimuleren multifunctionaliteit 

 Maximale hoogte, indien niet multifunctioneel 

 Maximaal 4 % van het agrarische areaal van de gemeente mag voor Zonneweides worden 

bestemd 

 Tijdelijkheid (maximaal 25 jaar vastleggen) 

 


